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Abstract 
 

 

In 2003, the United States of America established an international 

alliance to wage war against Iraq. Britain was the main strategic ally 

of the US. During this war, the British armed forces committed war 

crimes during the invasion and after the occupation in Iraq between 

2003 to 2008, but the problem is: How to prove the responsibility of 

these forces for war crimes in Iraq? The aim of this study is to shed 

light the most important war crimes within the jurisdiction of the ICC 

so that victims can prosecute these forces for these crimes committed 

against them, as well as to support and activate a deterrent 

mechanism by punishing the perpetrators of these crimes in order to 

stop the crimes from happening in the future. The methodology 

adopted in this study is a doctrinal legal research; this methodology 

has been chosen to examine the issues involved and clarify 

ambiguities and place them in a logical and coherent structure. As a 

result of war crimes committed against Iraqi victims, the British 

forces bear full international criminal responsibility for these crimes 

under Article 8 of the ICC Statute.  

 

Keywords: The British armed forces, International Criminal Court 

(ICC), War Crimes, International Crimes, Iraq. 
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 الذولية: جرائم الحرب ضمه إطار المحكمة الجىائية 
التحليل القاوىوي للجرائم التي ارتكبتها القىات المسلحة 

 3002و  3002بين عامي البريطاوية في العراق 
 
 
 
 
 
 
 

 حيذر عبذ الرزاق حميذ
 
 
 
 
 

 دكتىراي في فلسفة القاوىن
 جامعة اوتارا الماليسية

3002 
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 المستخلص
 

تحالفًا دوليًا لشن حرب ضد ، أنشأت الولايات المتحدة الأمريكية 3002في عام 
، لولايات المتحدة. خلال ىذه الحربالعراق. كانت بريطانيا الحليف الاستراتيجي الرئيسي ل

في العراق بين  ارتكبت القوات المسلحة البريطانية جرائم حرب أثناء الغزو وبعد الاحتلال
عن جرائم ، لكن المشكلة ىي: كيف تثبت مسؤولية ىذه القوات 3002و  3002عامي 

الحرب في العراق؟ تهدف ىذه الدراسة إلى تسليط الضوء على أىم جرائم الحرب ضمن 
اختصاص المحكمة الجنائية الدولية بحيث يمكن للضحايا محاكمة ىذه القوات على ىذه 

، فضلًا عن دعم وتفعيل آلية الردع بمعاقبة مرتكبي ىذه الجرائم. ائم المرتكبة ضدىمالجر 
ذه الدراسة منع الجرائم من الحدوث في المستقبل. المنهجية المتبعة في ىالجرائم من أجل 

؛ وقد تم اختيار ىذه المنهجية لدراسة القضايا المعنية وتوضيح أوجو ىي بحث قانوني عقائدي
ب المرتكبة ضد الضحايا الغموض ووضعها في ىيكل منطقي ومتماسك. نتيجة لجرائم الحر 

طانية المسؤولية الجنائية الدولية الكاملة عن ىذه الجرائم ، تتحمل القوات البريالعراقيين
 .من النظام الأساسي للمحكمة الجنائية الدولية 2بموجب المادة 

 
احية: القوات المسلحة البريطانية، المحكمة الجنائية الدولية، جرائم الحرب، الكلمات المفت
 .، العراقالجرائم الدولية
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